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Region Midtjylland Vækstforums eventpulje ansøges om støtte 
til VM Ishockey Herre 2018 
 
Dansk Ishockey Union har i samarbejde med København og Herning Kommuner 
vundet værtskabet for VM Ishockey Herre 2018.  
VM Ishockey Herrer 2018 må betragtes som en af de største sportsbegivenheder i 
Danmark nogensinde. Dels er ishockey en af de meget populære tv-sportsgrene 
verden over, og følges af overordentlig mange fans, dels har eventen et meget stort 
tilskuerpotentiale, og dermed potentiale for turisme. Slutteligt er det et VM i en 
olympisk disciplin, hvilket giver både stor prestige og opmærksomhed.   
 
Arrangementet: 
 
VM Ishockey Herrer 2018 – 2 værtsbyer, København og Herning. 
Der spille i alt 64 kampe, heraf de 30 i Herning. 
Herning vært for DK’s kampe. Denne beslutning er ikke offentliggjort, og bedes 
behandlet som fortrolig viden. 
Eventen gennemføres i perioden 1. – 20. maj 2018 
 
Regionen ansøges om støtte på kr. 5.000.000 til feestøtte fordelt på årene 2016, 
2017 og 2018. 
 
Budgettet: 
 
Det forventes, at der lokalt og regionalt skal bruges kr. 12.500.000 på eventen. Heraf 
skal der betales et fee til Dansk Ishockey Union på kr. 10.000.000 for at være vært 
for eventen. Fee for at sikre eventen er et engangstilskud, og er en nødvendighed for 
at hverve en event, der ellers ikke ville blive gennemført. 
Derudover skal der bruges kr. 2.500.000 på aktivere eventen via træningsfaciliteter, 
citydressing, fankaktiviteter og aktivering af disse i Herning og store dele af Region 
Midtjylland, m.m. 
 
Rammebudget på i alt kr. 97.300.000, som har dannet grundlag for behandlingen hos 
både Herning Kommune og Sport Event Denmark er vedlagt ansøgningen. Budgettet 
er ikke offentligt, og bedes derfor behandlet fortroligt. I budgettet indgår indtægten på 
de kr. 10.000.000, der skal betales i fee ikke. Derfor er tilsagnserklæring til Danmarks 
Ishockey Union ligeledes vedhæftet. En gangske væsentlig del af budgettet bruges 
igen i den jyske del af eventen, bl.a. til venueleje, markedsføring, hoteller, catering, 
transport mv. 
Der ansøges om kr. 5.000.000 som tilskud til fee hos Region Midtjylland.  
Hvis der er interesse, kan der udover fee-støtten laves et samarbejde om fremme af 
et eller flere af Region Midtjyllands erhvervs og turismefremme indsatser i forbindelse 
med eventen.  
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Turismepotentiale: 
 
VM Ishockey har et betydeligt internationalt turismepotentiale. Mange af deltagende 
nationer har store grupper af tilskuere, som følger deres landshold ud i verden i håb 
om succes ved VM.  
 
Der er i hele VM’et ca. 500.000 biletter til salg, heraf 252.000 i Herning. Der 
budgetteres med salg af 50% af disse. 
 
Sport Event Denmarks målsætning på minimum 10% udenlandske tilskuere/gæster 
til sport events i Danmark vil vi opfylde gennem en målrettet indsats mod de 
europæiske nationer med ishockeytraditioner og lave event/turistpakker, således at 
de får mulighed for at opleve vores region på hviledagene i turneringen.  
 
Event/turistpakkerne skal indeholde transport, overnatning, kulturelle og sociale 
oplevelser med respekt for hovedbegivenheden VM Ishockey. 
VM Ishockey bliver gennemført over en lang periode, og det betyder at spillere, 
ledere og officials giver mange hotelovernatninger, og derudover vil familier og andet 
følge til holdene give mange hotelovernatninger. 
 
 
Erhvervsturismepotentiale: 
 
Afholdelsen af VM Ishockey er et meget stor og teknisk krævende event, der vil 
kræve en del innovation på en række områder. Derfor vil vi bestræbes os på at finde 
samarbejder med mange innovationsparate virksomheder herunder på 
energiområdet – da det er temmelig energikrævende at holde is på banen i omkring 
en måned. 
 
Man kunne forestille sig, at der evt. kan arbejdes med opsætning af midlertidige 
møller eller andre alternative for energiforsyning. Denne satsning på en mere 
bæredygtig energiforsyning til eventen vil vi bruge til at skabe interesse blandt fagfolk 
og invitere denne gruppe til faglige konferenceaktiviteter. Andre lignende 
erhvervspakker kunne ligge rundt om VM’et. 
 
Der kan i fanzoneområdet givetvis åbnes op for at regionens fødevaresatsning kan 
komme i spil. 
Dette vil dog kræve en selvstændig indsats fra producenter og brancheforening. 
 
 
 
 
 
13. okt. 2014_   _______________________            _______   _______________________ 
      Dato                  Jørgen Krogh   Dato         
           Direktør                                 

          By, Erhverv & Kultur 
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           Herning Kommune 


